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Koirapuiston rakentamista koskeva valtuustoaloite 
 
246/10.03.01.00/2021 
 
 
 
   
KV 12.04.2021 § 40  
 

Valtuutettu Pia Kuparinen luki allekirjoittamansa koirapuiston 
rakentamista koskeneen seuraavan valtuustoaloitteen: 
 
”Kaupungissamme on paljon koiria ja koiraihmisiä, mutta vähän 
heille osoitettuja koirien ulkoilualueita. Lemmikkieläimen lisäksi, 
koiralla on muitakin tehtäviä yhteiskunnassamme. 
 
On opaskoiria, poliisikoiria, tullin huumekoiria ja onpa koria 
koulutettu tunnistamaan myös erilaisia sairauksia, viimeksi 
tunnistamaan covid-viruksen. Koiralla on siten merkittävä ja 
monipuolinen asema ihmisen kumppanina historiassa ja 
tulevaisuudessa. 
 
Koronapandemian aikana koirien merkitys on entisestään korostunut 
sen tuodessa omistajalleen positiivista vaikutusta niin fyysisten 
ulkoilulenkkien kuin psyykisen hyvinvoinnin lisääjänä. Koira on 
monelle yksinäiselle lohtu ja aina luotettava kaveri. 
 
Linikkalan puistoalueen kaavassa on varattu koirapuistolle oma 
alueensa. Tätä ei ole vielä hyödynnetty, eikä rakentamispäätöstä 
tehty.  
 
Esitän, että koirapuiston rakentamista laaditaan suunnitelma ja 
budjetti ja edetään sen mukaisesti koirapuiston toteutukseen. Lisäksi 
esitän, että suunnitteluun otetaan mukaan koirien pidon 
asiantuntijataho, esimerkiksi paikallisen koirayhdistyksen kautta.” 
 
Pia Kuparisen lisäksi valtuustoaloitteessa oli mukana valtuutettu 
Marjut Kallioinen. 
 

Päätös Valtuusto lähetti valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
valmisteltavaksi.   

 
 
 
KH 19.04.2021 § 123  
  
Valmistelija Kaupunginsihteeri 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja 
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Päätösehdotus Kaupunginhallitus antaa yhdyskuntalautakunnalle tehtäväksi                        
laatia valtuustoaloitteessa tarkoitettua asiaa koskeva selvitys ja 
mahdollinen toimenpide-esitys kaupunginhallituksen käsiteltäväksi.  
 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen. 
 
 

YLA 24.11.2022 § 92  
  
Valmistelija Tekninen johtaja Antti Heinilä, p. 03 4141 5340, 

antti.heinila(at)forssa.fi 
 
Forssan kaupunki on kaavoittanut paikan koirapuistolle 
Aurinkorannan asemakaava-alueelle. Asemakaava-aluetta ei ole 
vielä kokonaisuutena ryhdytty toteuttamaan muilta osin paitsi aluetta 
halkova 110 kV voimalinja tullaan Forssan Verkkopalveluiden 
toimesta kaapeloimaan vielä vuoden 2022 aikana. Tämän jälkeen 
ilmalinja varoalueineen ei enää haittaa maankäyttöä.  
 
Koirapuistosta ei ole vielä suunnitelmaa. Suunnitteluvaiheessa 
kutsutaan koiraharrastajien edustajia mukaan suunnittelutyöhön. 
Koska suunnitelmaa ei vielä ole koirapuiston kustannuksia joudutaan 
arvioimaan yleisiin kustannustasoihin ja muokkaamaan niitä Forssa 
olosuhteita vastaavaksi.  
 
Kajaanissa koirapuiston kunnostus maksanut 50.000 € mutta siellä 
on ollut kulkuväylät jo valmiina. Uuden koirapuiston perustamisen 
kustannusten on arvioitu olevan Espoossa 100 000 – 350 000 euroa 
ja Tampereella 80 000 – 150 000 euroa (Espoon koira-aitausohjelma 
2018-2028 ja palveluverkkotarkastelu; Tampereen 
viherpalveluohjelma, Koirapalvelut 2011-2025).  
 
Forssan koirapuiston rakentamisen yhteydessä kustannuksia 
muodostuu seuraavista:  
 
Jokirannanpuistoon on suunniteltu kaavoittajan kanssa 
koirapuistoalue. Alue on kaavassa minimikokoinen, koska siinä tulee 
olla erotettu alue pienimmille ja isommille koirille.  
 
Alue aidataan 2 metriä korkealla metalliaidalla ja lisäksi tulee 
sisäaita, joka rajaa pienten ja suurten koirien alueen erilleen.  
Aidoissa tulee olla käyntiportit ja ajoportit huoltoa varten eli yhteensä 
kaksi käynti- ja kaksi ajoporttia. Puiston varusteisiin kuuluu jäteastia 
tai astiat. Alue valaistaan ja kuluihin kuuluu myös yhteyden luominen 
alueelle; kantavat kevyenliikenteen väylät, jossa sallittu kuorma-
autolla huoltoajo.   
 
Alue on nykyisellään savimaata eli muotoilun jälkeen 
suodatinkangas ja vähintään 20 cm hienoa hiekkaa koko alueelle. 
Ylijäävästä peltomullasta voidaan muotoilla kevyesti maisemaa 
alueella ja heti sen ulkopuolella ja alueelle ja alueen ulkopuolelle 
istutetaan puita viihtyvyyden ja varjojen lisäämiseksi. Alueelle tulee 
sijoittaa muutamia kiinteitä penkkejä. Huolto/kunnossapitokuluna 
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vuosittain jäteastioiden tyhjennys, valaisimien sähkökulut, 
kevyenliikenteenväylien auraus ja hiekoitus talvikaudella ja hiekan 
lisääminen koko alueelle tarvittaessa ja samoin tarvittaessa heinän 
poisto.  
 
- Aitaa noin 300-400 metriä  

 - Portit  
 - Suodatinkangas  
 - Kentän sorastus  
 - Valaistus  
 - Muu varustus (jäteastiat, penkit,…)  
 - Kulkuväylä koirapuistoon  
 - Mahdollisesti pysäköinti  

 
Yhteenvetona ensimmäinen arvio kustannuksista on noin 80.000 € 
mutta se tarkentuu kun koirapuistoa ryhdytään suunnittelemaan ja 
kilpailuttamaan. 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Antti Heinilä 
 

Päätösehdotus Yhdyskuntalautakunta esittää kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle, että koirapuiston suunnittelulle varataan 
määräraha vuoden 2023 talousarvioon. Päätös koirapuiston 
rakentamisesta voidaan tehdä vuoden 2024 talousarvion laatimisen 
yhteydessä, kun suunnittelun myötä kustannusarvio hankkeesta 
täsmentyy. 
 

Päätös Yhdyskuntalautakunta hyväksyi ehdotuksen. 
 

 
 
 
KH 08.12.2022 § 347  
  

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Jari Kesäniemi, p. 03 4141 5260 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle 

 
1. että koirapuiston suunnittelulle varataan määräraha vuoden 2023 
talousarvioon.  
 
Päätös koirapuiston rakentamisesta voidaan tehdä vuoden 2024 
talousarvion laatimisen yhteydessä, kun suunnittelun myötä 
kustannusarvio hankkeesta täsmentyy. 
 
2. että se toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi ehdotuksen. 
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KV 12.12.2022 § 83    
    

Kaupunginhallitus 
 

Päätösehdotus Valtuusto 
 
1. varaa koirapuiston suunnittelulle määrärahan vuoden 2023 
talousarvioon.  
 
Päätös koirapuiston rakentamisesta voidaan tehdä vuoden 2024 
talousarvion laatimisen yhteydessä, kun suunnittelun myötä 
kustannusarvio hankkeesta täsmentyy. 
 
2. toteaa valtuustoaloitteen loppuunkäsitellyksi. 
 

Päätös Valtuusto hyväksyi päätösehdotuksen. 
 


